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本院教師之學術著作，應參考下列標準，若於上一職級任內之著作，不予採認。每一學術成果項目是否適用於某項學術資格，其適用之時效、認定程序，及其在整體研究成果中之比重，均依校、院、系(所、學位學程)之相關規定辦理。
The academic publications of the faculty at this college shall conform to the following criteria. Publications from the last position shall not be recognized. The applicability of every academic outcome on certain academic qualification, and its duration, accreditation procedures, and the percentage among the whole research, are dealt with according to the relevant regulations of the university, college, and department (institute/degree program).
一、專書
（一）主題專書：聚焦於一學術主題之專書著作，由具有審查機制的出版單位出版（該單位須有委員五人以上組成之編輯委員會，出版前送請至少兩位評審以匿名方式審查），或由相當等級之國際出版單位出版，均附審查報告及作者修訂回覆函件（如無修訂回覆函件，須檢附說明）。
（二）主題論文集：將個人五年內系統性研究成果增潤、修改後結集成書，且其中應有一篇以上或一部分曾於五年內發表於二級以上期刊。論文集須由具審查機制的出 版單位出版（該單位須有委員五人以上組成之編輯委員會，出版前送請至少兩位評審以匿名方式審查），或由相當等級之國際出版單位出版，均附審查報告及作者修訂回覆函件。論文集內所收之論文不得以單篇論文在同一案中重複計入（如無修訂回覆函件，須檢附說明）。
1. Monographs
(1) Thematic Monographs: The monograph shall either concentrate on one academic subject and has been published by a publisher with review mechanism (there shall be an editorial board consists of five or more members, and at least two reviewers must review anonymously before publishing), or published by an international publisher of equivalent level, with review reports and response letters of the author’s revisions (explanations are required if there are no response letters of the revisions).
(2) Thematic Collected Papers: A book composed of systematic research and revisions by oneself within five years, among which at least one paper or one part must be published on a journal ranking at tier-2 or better. The collected papers must be published by a publisher with a review mechanism (there shall be an editorial board consisting of five or more members, and at least two reviewers must review anonymously before publishing), or published by an international publisher of equivalent level, with review reports and response letters of the author’s revisions. Individual papers which have already been included in the collected papers in the same case shall be deemed redundancy (explanations are required if there are no response letters of the revisions). 
二、期刊論文
登載於學術期刊，具有明確主題與規格化內文體例、註解、書目之論文。期刊等級若有變動，依論文被接受或出版時該期刊所屬等級認定。
（一）一級期刊論文：
獲國家科學及技術委員會評定之文學一（中國文學、臺灣文學等）學門、文學二（外國文學）學門、語言學門、歷史學門、圖資學門等期刊分級一級（或同級）期刊之論文。 A＆HCI、SSCI、SCI、TSSCI、THCI Core 等期刊資料庫收錄之期刊，或其他得以證明其學術影響力之國際期刊（評量標準包括：審查機制、創刊年代、編輯群 之學術地位及國際聲望等）之論文。
（二）二級期刊論文：
獲國家科學及技術委員會評定之文學一（中國文學、臺灣文學等）學門、文學二（外國文學）學門、語言學門、歷史學門、圖資學門等期刊分級二級（或同級）期刊之論文。
（三）三級期刊論文：
一、二級期刊之外具匿名雙審機制之期刊論文。
2. Periodical Articles
These papers are published in journals which have definite themes, standardized stylistic rules and layout, annotation, and bibliography. In the cases of tier change, the rank shall be determined by the acceptance or publishing time of the paper.
(1) Top-tier Periodical Articles:
These papers are on top-tier or the same tier periodicals ranked by the National Science and Technology Council among such Literature I (Chinese literature, Taiwan literature, and etc.), Literature II (foreign literature), Linguistics, Historiography, Library and Information Science disciplines. These can also be papers in periodicals from periodical databases such as A&HCI, SSCI, SCI, TSSCI, THCI Core, or other international periodicals that have proofs of their academic influences (evaluation criteria includes: review mechanism, year of debut, and the academic standing and international prestige of the editor group)
(2) Tier-2 Periodical Articles:
These papers are on tier-2 or the same tier periodicals ranked by the National Science and Technology Council among such Literature I (Chinese literature, Taiwan literature, and etc.), Literature II (foreign literature), Linguistics, Historiography, Library and Information Science disciplines.
(3) Tier-3 Periodical Articles:
These are the periodical articles apart from top-tier and tier-2 periodicals that have double-blind peer review mechanisms.
 三、專書論文
專書論文（或包含該論文的專書）在出版前須送請至少兩位評審以匿名方式審查，包含該論文之專書須由具審查機制的出版單位出版，或由相當等級之國際出版單位出版，均請附審查證明及作者修訂回覆函件（如無修訂回覆函件，須檢附說明）。
3. Book Chapters
Before the publication of book chapters (or monographs that include the specific paper), at least two reviewers must review anonymously. Monographs that include the specific paper must be issued by a publisher with review mechanism, or issued by an international publisher of equivalent level, with review verification and response letters of the author’s revisions (explanations are required if there are no response letters of the revisions).

